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يك كارش�ناس صنعت خودرو گفت:  با لغو تحري�م صنعت خودرو 
پيش بين�ي مي ش�ود قيم�ت خودروه�اي واردات�ي كاه�ش يابد. 
مصطفي ممقاني در گفت وگو با ايسنا اظهار كرد: تاكنون به دليل مشكلات 
ناشي از تحريم، واردكنندگان خودروها را به جاي توليدكنندگان اصلي از 

كشورهاي حاشيه خليج فارس وارد مي كردند. 
وي با بيان اينكه ب��ا لغو تحريم صنعت خ��ودرو واردكنندگان مي توانند 
محصولات را از كشورهاي اصلي توليدكننده وارد كنند، خاطرنشان كرد: 
اين موضوع كاهش هزينه هاي واردات خودرو به كشور را به دنبال خواهد 

داشت. 
اين كارشناس صنعت خودرو ادامه داد: علاوه بر آن با لغو تحريم صنعت 
خودرو و با توجه به شرايط مثبت ايجاد شده، پيش بيني مي شود كه نرخ ارز 

نيز به تدريج كاهش يابد. 
وي افزود: بنابراين به تدريج هزينه هاي واردات خودرو به كشور از دو ناحيه 
واردات مستقيم از كشورهاي اصلي توليدكننده و همچنين افت نرخ ارز، 

كاهش خواهد يافت. 
ممقاني با بيان اينكه با رس��يدن نرخ ارز به 2 ه��زار و 850 تومان قيمت 
خودروهاي وارداتي بايد حداقل 5 درصد كاهش يابد، تصريح كرد: با توجه 

به شرايط فعلي كاهش قيمت خودروهاي وارداتي قطعي خواهد بود. 

مسافرانجريمهتأخيرقطاررا
ازصادركنندهبليتطلبكنند

مع�اون راه آهن اعلام ك�رد: اگر تأخي�ر در زمان حرك�ت قطارها به 
ن�اوگان بخ�ش خصوص�ي مرب�وط باش�د آنها باي�د به مس�افران 
جريم�ه بپردازن�د و اگ�ر تأخيره�ا ناش�ي از عملك�رد راه آه�ن 
باش�د، ش�ركت راه آه�ن مل�زم ب�ه پرداخ�ت جريم�ه اس�ت. 
سيد محمد راشدي در گفت و گو با ايس��نا اظهار كرد: با توجه به اينكه به 
دنبال برنامه ريزي براي حركت منظم قطاره��ا و ارزش زيادي براي وقت 
مردم قائل هستيم از س��ال هاي قبل اگر حركت قطاري با تأخير مواجه 
مي شد براساس ميزان تأخير 50 يا در بعضي مواقع 100 درصد مبلغ بليت 

استرداد مي شد. 
وي با بيان اينكه نوع پرداخت جريمه به خريداران بليت از طريق آژانس هاي 
فروش بليت قطار و بعد از رسيدن به مقصد صورت مي گيرد، توضيح داد: تا 
يك ماه بعد از ورود قطار به مقصد مسافران مي توانند به آژانس هاي مربوطه 

مراجعه كنند و با ارائه  لاشه بليت، پول خود را دريافت كنند. 

 مدير اجرايي طرح سبد كالايي خبر داد
اطلاعاتكاملخانوارهارسيد

مدير اجرايي طرح س�بد كالايي با تأكيد بر اينكه كار فني س�امانه 
توزيع در حال پيگيري اس�ت، گفت: س�بد اول در نيم�ه اول بهمن 
توزيع مي ش�ود، اطلاعات كامل خانوارها به دس�ت ما رس�يده و در 
حال پايش اطلاعات در س�رورهاي س�ازمان هدفمندي هس�تيم. 
بهمن حاج علي در گفت وگو با فارس، زمان توزيع سبد اول را نيمه اول بهمن 
ماه اعلام كرد و گفت: تأمين كالا براي سبد اول انجام شده است، جاي نگراني 
وجود ندارد و كالا در كل شبكه توزيع كشور توزيع شده است.  وي افزود: 
ما قرار نيست سايت ويژه، كار ويژه يا عمليات ويژه براي توزيع سبد كالايي 
ايجاد كنيم چراكه توزيع سبد كالايي روي سرور هاي سازمان هدفمندي 
انجام مي شود.  حاج علي گفت: 100 درصد اطلاعات مورد نياز در اختيار ما 
قرار گرفته است و ما اطلاعات را براساس كد ملي، نام و نام خانوادگي روي 

سرور سازمان هدفمندي قرار داده ايم و اطلاعات در حال پالايش است. 
وي با تأكيد بر اينكه در كارهايي از اين دس��ت نقص فني طبيعي است، 
گفت: به كل جامعه هدفي كه وعده داده ايم سبد كالا خواهيم داد، همانطور 
كه پيش تر اعلام كرده ايم كاركنان و بازنشستگان دولت، بازنشستگان و 
شاغلان نيروهاي مسلح، سرپرستان خانوار كميته   امداد، سازمان بهزيستي، 
كارگران، خبرنگاران، دانشجويان متأهل، طلاب و مستمري بگيران تأمين 
اجتماعي از اين سبد برخوردار خواهند بود.  مدير اجرايي طرح سبد كالايي 
در پاسخ به اين سؤال كه آيا اطلاعات خبرنگاران نيز رسيده است، گفت: 
اطلاعات خبرنگاران مشمول اين طرح به دست ما رسيده است و خبرنگاران 

نيز سبد كالايي دريافت مي كنند. 
وي در خصوص زمان توزيع و مدت زمان توزيع گفت: با توجه به تجربه كامل 
و كافي كه در زمينه توزيع كالا داريم، هم از نظر زمان توزيع و هم از نظر 
بازه توزيع برنامه ريزي لازم صورت گرفته است، به نحوي رفتار مي كنيم كه 

هيچ گونه اضطراري براي دريافت سبد كالا وجود نداشته باشد. 
وي افزود: نحوه مديريت ما به نحوي خواهد بود كه اگر لازم باشد تا يك ماه 
بازه توزيع را قرار مي دهيم و مرتباً پايش مي كنيم كه چه درصدي از مردم 
سبد كالايي را دريافت كرده اند يا خير، لذا مردم هيچ گونه عجله اي براي 
دريافت سبد نداشته باشند و در بازه مش��خص شده و در زمان مشخص 

مي توانند سبد را دريافت كنند. 
مدير اجرايي طرح سبد كالايي گفت: هيچ گونه مشكلي در تأمين كالا نداريم 

و همه كالاهاي سبد تأمين شده است.

مجلسمنتظرتبصرههدفمندي
عضو كميس�يون تلفيق ب�ا تأكيد ب�ر اينك�ه دولت باي�د حداكثر 
ت�ا ف�ردا تبص�ره هدفمن�دي يارانه ه�ا را ب�ه مجل�س برس�اند، 
گف�ت: آقاي�ان نوبخ�ت و دژپس�ند در كميس�يون تلفي�ق تأكيد 
داش�تند ك�ه تبص�ره را به موق�ع به مجل�س ارائ�ه خواهن�د داد. 
موسي الرضا ثروتي در گفت وگو با تسنيم با اشاره به لغو جلسه علني امروز 
مجلس به خاطر تسريع در بررسي لايحه بودجه 93 در كميسيون تلفيق، 
اظهار داشت: از آنجايي كه تلاش مجلس به اتمام بررسي بودجه 93 تا 
پايان هفته در كميسيون تلفيق است دولت بايد هر چه سريعتر نسبت به 

ارائه تبصره هدفمندي يارانه ها اقدام كند. 
وي افزود: دولت بايد حداكثر تا امروز)چهارشنبه دوم بهمن ماه( تبصره 
هدفمندي را به مجلس برساند تا اعضاي كميسيون تلفيق با لحاظ اين 

تبصره بررسي لايحه بودجه 93 را به اتمام برسانند. 
اين عضو كميس��يون برنامه و بودجه گفت: نمايندگان دولت از جمله 
آقايان نوبخت و دژپسند در كميسيون تلفيق قول دادند كه تبصره را به 
موقع به مجلس برسانند، از همين رو بايد تا فردا اين تبصره به مجلس 

ارائه شود. 

وزارتنفتوادعاييكهبهآناعتقادندارد!
توسعه لاك پشتي و محقق نشدن پيش بيني ها در باره به مدار آمدن گاز 
پارس جنوبي طي سال هاي گذشته گويا در اين دولت هم ادامه دارد؛ 
موضوعي كه نگراني هاي بسياري را براي كارشناسان ايجاد كرده است 
به ويژه در حوزه تزريق گاز به ميادين نفتي كه با رها شدن پروژه هاي 
تزريق گاز به دليل كمبود گاز كاهش توليد به نفت تحميل خواهد شد. 
در ميان مخازن نفتي منطقه خاورميانه ايران در زمره كشورهايي قرار 
دارد كه بيش��تر ميادين نفتي آن در نيمه دوم عمر خود قرار داشته و 
همين محدوديت مانع بزرگي در نگهداشت و افزايش توليد شده است. 
بر اساس اطلاعات موجود با كاهش فش��ار مخازن نفتي كشور، انتظار 
مي رود سالانه بيش از 100 هزار بشكه از توليد نفت ايران كاسته شود 
كه در صورت عدم تزريق گاز مورد نياز به صورت هميشگي نه تنها ميزان 

فعلي حفظ نخواهد شد بلكه تراز توليد نفت به شدت كاهش مي يابد. 
مسئولان، بي گازي و مصرف بالاي اين انرژي در بخش خانگي و تجاري 
را عامل به تأخير افتادن پروژه هاي تزريق گاز مي دانند كه البته به حق 
اس��ت اما توجه ويژه دولت به صادرات گاز و فراموش شدن توليد نفت 
روزهاي خوبي را براي توليد طلاي سياه پيش بيني نمي كند. وزير نفت 
در حالي از توليد 4 ميليون بشكه اي مي گويد كه خود به خوبي مي داند 
توليد چنين رقمي پس از چهار سال با توجه به شرايط امروزي ميادين 
نفتي كمي سخت به نظر مي رسد و بدون ترديد براي تحقق اين خواسته 
تخصيص بخش مطلوبي از توليد گاز به ميادين نفتي از اهميت بسزايي 

برخوردار است. 
بر اساس اهداف برنامه پنجم توسعه توليد نفت ايران در پايان اين سال 
بايد به مرز 5 ميليون و 500 هزار بشكه در روز رسيده باشد اما نگاهي 
به عملكرد دولت گذشته و برنامه دولت امروز، اين هدف را رويايي كرده 
است. البته مي توان با توسعه ميدان هاي جديد طي سال هاي آينده به 
اين رقم نائل شد اما نكته اي كه در اين بين مفقود مانده است عدم توجه 

به ميادين قديمي است. 
به عنوان نمونه مخزن اهواز به عنوان بزرگ ترين و پرتوليد ترين مخزن 
نفتي ايران در كنار ديگر ميادين نفتي در حال كاهش توليد هستند و به 
صورت چشمگيري نيازمند تزريق گاز هستند اما به دليل كمبود گاز به 
فراموشي سپرده شده اند. اين معضل را بايد جدي گرفت چراكه عراق و 
برخي كشورهاي نفتي براي افزايش توليد دست به كار شده اند و از سوي 

ديگر عربستان با كاهش توليد دست و پنجه نرم مي كند. 
يكي از مزيت هاي بزرگ ايران نسبت به كشورهاي نفتي، ذخاير بالاي 
گاز است در حالي كه كشورهايي مانند عراق، عربستان و امارات از چنين 
موهبتي برخوردار نيس��تند و براي افزايش توليد خ��ود از روش هايي 
گران تر استفاده مي كنند. در صورت تزريق متناوب گاز به ميادين نفتي 
نه تنها افزايش توليد نفت محقق مي شود بلكه گاز تزريق شده در مخازن 
نفتي ذخيره مي شود و مي توان پس از پايان عمر مخزن نفت از گاز آن 

براي مصرف، صنعت و صادرات استفاده كرد. 
متأسفانه بايد گفت مسئولان وزارت نفت بي توجه به مقوله تزريق گاز، 
توسعه ميادين را در دستور كار قرار دادند و با سرمايه گذاري 50 ميليارد 
دلاري در دول��ت اصلاحات، تنه��ا موفق به افزايش تولي��د 300 هزار 
بشكه اي در روز ش��دند. در حالي كه بر اس��اس پيش بيني ها اين رقم 
بايد بيش از يك ميليون و 300 هزار بشكه مي شد؛ اين شكست نشاني 

مبرهن از شكست برنامه هاي غيركارشناسانه بود. 
اگر اين يك چهارم و حت��ي كمتر از اين س��رمايه گذاري براي تزريق 
به ميادي��ن نفتي در نظ��ر گرفته مي ش��د توليد نفت كش��ور حداقل 
900 هزار بش��كه افزايش مي يافت كه با قيمت هاي نفت در يك دهه 
گذشته درآمدي هنگفت به كشور تزريق مي شد. اگر دولت در گذشته 
برنامه ريزي همه جانب��ه و فراگير و نه جزيره اي را در دس��تور كار قرار 
مي داد امروز به جاي س��وخته ش��دن گاز در مصارف اصراف كننده و 
صنايع كم بازده، ايران با اقتدار در رتب��ه دوم بزرگ ترين توليد كننده 
بالقوه اوپك مي ايستاد تا كش��ورهايي همچون امارات خود را بالاتر از 
ايران نخوانند.  با جدي گرفتن تزريق گاز، مي توان ضمن بالفعل كردن 
حداقل 40 ميليارد بشكه نفت بالقوه كشورمان، گاز ذخيره شده را نيز 
با قيمت هاي به مراتب بالاتري در آينده فروخت و بدين وسيله، منافع 
نسل هاي آينده را در اين ثروت خدادادي رعايت كرد، نه اينكه به بهانه 
ايفا كردن نقشي استراتژيك در منطقه به ارزان فروشي گاز بپردازيم؛ 

هر چه باشد نفت استراتژيك تر از گاز است. 

قائم مقام بانك مركزي خبر داد
كاهشنرخارزطيروزهايآتي

قائم مقام بانك مرك�زي از كاهش ن�رخ ارز طي روزه�ا و ماه هاي 
آين�ده ب�ه دلي�ل گش�ايش هاي ارزي ايج�اد ش�ده خب�ر داد و 
گف�ت: 4/2 ميلي�ارد دلار از دارايي ه�اي بلوكه ش�ده ايران طي 
دوره زمان�ي ش�ش ماه�ه از طري�ق حس�اب هاي بان�ك مركزي 
وارد كش�ور مي ش�ود كه اتف�اق بزرگي براي كش�ور به حس�اب 
مي آي�د. بدين ترتي�ب كاهش ن�رخ ارز در آينده محتمل اس�ت. 
علي اكب��ر كميجاني در گفت وگو با ايس��نا، از رف��ع تحريم هاي بانك 
مركزي طي دوره زماني شش ماهه خبر داد و گفت: جزئيات مربوط به 
توافقات انجام شده در زمينه  رفع تحريم ها از طريق مقامات رسمي اعلام 
مي شود. بايد منتظر باشيم تا جزئيات براي اجرايي شدن توافق آماده 
شود.  كميجاني درباره  خوش بيني ايجاد ش��ده پس از روي كار آمدن 
دولت يازدهم و در نتيجه كاهش تدريجي نرخ ارز تصريح كرد: دليل اين 
خوش بيني موجه بوده و روند رو به بهبود است؛ در نتيجه توجيه بسيار 

بالايي براي تداوم خوش بيني وجود دارد. 
  پاسخگويي به نيازهاي اساسي كشور

قائم مقام بانك مركزي اظهار كرد: ورود 4/2 ميليارد دلار از منابع بلوكه 
شده ايران و همچنين گش��ايش هايي در زمينه فروش ايجاد مي شود 
به بانك مركزي براي پاس��خگويي به نياز اساس��ي ارزي كشور كمك 
مي كند و در نتيجه طي روزها و ماه هاي آينده بانك مركزي و سيستم 
بانكي كشور توانايي بيشتري در پاسخگويي به نياز هاي اساسي كشور 

خواهد داشت. 
   كاهش در نرخ ارز

كميجاني همچنين در پاسخ به اينكه آيا شاهد كاهش نرخ ارز خواهيم 
بود، گفت: نرخ ارز را عرضه و تقاضا در بازار تعيين مي كند، اما با توجه به 
گشايش هاي ايجاد شده طبيعي است كه انتظار داشته باشيم نرخ ارز به 
سمت كاهش تغيير كند.  قائم مقام بانك مركزي در پايان در پاسخ به 
اينكه معاون اقتصادي بانك مركزي چه زماني مشخص مي شود، گفت: 
به طور طبيعي پس از انتصاب بنده به عنوان قائم مقام بانك مركزي ديگر 
در اين سمت فعاليت نخواهم كرد و رئيس كل بانك مركزي به زودي 

فردي را به عنوان معاون اقتصادي اين بانك معرفي مي كند. 

وزير نيرو:
برنامهويژهايبرايآبوبرقمسكنمهرداريم

رشدروابطتجاريايرانوانگلستانبرخلافروابطسياسيدوكشور!

وزير نيرو با اش�اره ب�ه برنامه وي�ژه تأمين آب 
و ب�رق مس�كن مه�ر و ني�از ۶ ه�زار ميليارد 
تومان�ي ب�راي تكمي�ل زيرس�اخت اي�ن 
واحده�اي مس�كوني گف�ت: برنام�ه ويژه اي 
ب�راي تأمي�ن آب و برق مس�كن مه�ر داريم. 
وزير نيرو در گفت و گو با فارس اظهار داش��ت: براي 
اينكه تمام يك ميليون و 200 هزار مسكن مهر داراي 
آب و برق شوند نياز به حدود 6 هزار ميليارد تومان 
اعتبار است تا تمام زيرس��اخت هاي اين واحدهاي 
مسكوني تكميل شود.  چيت چيان با اشاره به اينكه 
در دولت دهم هزينه برقراري انشعاب برق و آب هر 
واحد مسكوني مهر 900 هزار تومان پيش بيني شده 
بود، گفت:در حال حاضر هزينه انشعاب برق به طور 
متوسط بيش از 2 ميليون و 500 هزار تومان است.  
وزير نيرو پيش تر گفته بود كه براي تأمين آب و برق 

واحدهاي مسكن مهر آنچه كه مسلم است، اين است 
كه از حدود دو سال قبل توافقاتي انجام شده بود و بنا 
بود كه بخشي از اعتبارات را دولت، بخشي از اعتبارات 
را استانداري ها و بخش ديگر را وزارت نيرو از محل 
دريافت حق انش��عاب ها تأمين كنن��د.  همچنين 
شمس��ايي، نماينده تام الاختيار وزير نيرو در امور 
مسكن مهر نيز قبلاً گفته بود كه قرار بود براي تأمين 
آب و برق مسكن مهر 400 ميليارد تومان از محل 
منابع داخلي استاني توسط استانداران، 400 ميليارد 
توسط دولت و معاونت برنامه ريزي و 400 ميليارد 
تومان هم از منابع داخلي وزارت نيرو پرداخت شود.  
شمسايي گفته بود واقعيت اين است كه وزارت نيرو 
2/5 برابر آن مبلغي كه بايد هزينه مي كرد، هزينه 
كرده است اما الباقي مشاركت كنندگان سهم خود 

را پرداخت نكرده اند.

تازه ترين آمار گمرك ايران حاكي از آن اس�ت 
كه س�طح تجارت غيرنفتي ايران و انگلستان 
در ماه هاي گذش�ته روندي خلاف سطح روابط 
سياسي دو كشور داشته، به طوري كه واردات و 
صادرات بين دو كشور در 9 ماهه امسال رشدهاي 
س�ه تا چهار رقمي را ني�ز تجربه كرده اس�ت. 
به گزارش  ايسنا، براين اس��اس در 9 ماهه 1392 
انگلستان دهمين كشور عمده صادركننده كالا به 
ايران بود. واردات ايران از اين كشور در اين مدت از 
نظر وزني و ارزشي به ترتيب 447/70 و 262/52 
درصد افزايش يافت.  در 9 ماهه امسال ايران بيش 
از 1/2 ميليون تن انواع كالا به ارزش تقريبي 591/2 
ميليون دلار از انگلستان وارد كرد. سهم انگلستان 
از كل واردات كشور در اين مدت نيز از نظر وزني به 

5/45 درصد و از نظر ارزشي به 1/78 درصد رسيد.  
البته انگلستان بزرگ ترين ش��ريك تجاري ايران 
در حوزه واردات در اروپا طي 9 ماهه امسال نبود و 
كشورهاي سوئيس، آلمان، هلند و ايتاليا بالاتر از اين 
كشور قرار گرفتند.  اما در حوزه صادرات غيرنفتي 
ايران آمار گمرك ايران حاكي از آن اس��ت كه طي 
9 ماهه س��ال 1392 صادرات ايران به انگلستان از 
نظر وزني و ارزشي به ترتيب 1050/99 و 207/91 
درصد رشد داشته است. در اين مدت ايران بيش از 
74 هزار تن انواع كالا به ارزش تقريبي 70/8 ميليون 

دلار به انگلستان صادر كرد. 
انگلس��تان در بين بازارهاي صادراتي ايران در اين 
مدت رتبه 27 را به خود اختص��اص داد. اگرچه از 
نظر نرخ رشد صادرات جايگاه اول را در بين شركاي 

صادراتي ايران طي 9 ماهه 1392 به دست آورد. 
دانه ذرت دامي، دانه س��خت گندم، كنجاله سويا، 
شكر خام، لوبياي سويا، جو، انواع دارو و مكمل هاي 
دارويي، سوزن هاي پزشكي و جوجه اجداد گوشتي 
عمده ترين كالاهاي وارداتي ايران از انگلستان در 9 
ماهه سال جاري بودند.  از سوي ديگر محصولات 
آهني و فولادي، فرش دستباف، خرما، كشمش و 
موي نرم حيوان نيز اصلي ترين كالاهاي صادراتي 

ايران به انگلستان در مدت زمان يادشده بودند. 
رشد شديد تجارت غيرنفتي ايران و انگلستان در 
حالي طي 9 ماهه اخير رقم خورده كه دو كش��ور 
هم اكنون داراي پايين ترين سطح روابط سياسي 
هستند. در هشتم آذر سال 1390 در پي حوادث 
رخ داده عملًا سفارت بريتانيا در تهران تعطيل شد 

و همين اتفاق نيز براي سفارت ايران در اين كشور 
رخ داد. اگرچه دو كشور بعداً توافق كردند كه دفتر 
حافظ منافع خود را در دو كشور عمان براي ايران و 

سوئد براي بريتانيا ايجاد كنند. 
اما پس از انتخابات رياس��ت جمهوري سال جاري 
روابط سياس��ي بين ايران و انگلستان به نسبت رو 
به بهبود بوده و در 28 آبان س��ال ج��اري نيز براي 
نخس��تين بار طي بيش از يك دهه اخير نخست 
وزير بريتاني��ا و رئيس جمهوري اي��ران با يكديگر 
تلفني صحبت كردند. اخيراً نيز جك استراو، وزير 
امور خارجه پيشين بريتانيا در سفري به ايران در 
ديدار با وزير صنعت، معدن و تجارت و رئيس اتاق 
بازرگاني ايران بر لغو هرچه سريع تر تحريم ها عليه 

ايران تأكيد كرد. 

اگرچه متقاضيان خودرو دركشور خواستار كاهش قيمت خودرو 
از هر طريق ممكن هستند ولي بين رئيس جديد شوراي رقابت و 
رئيس اس�بق آن در رابطه با نحوه كاهش قيمت خودرو در كشور 
اختلافات بنيادي وجود دارد با اين حال چه از طريق تغيير فرمول 
قيمت گذاري يا از طريق تغيير متغيره�اي فرمول قيمت گذاري 
جديد براي مصرف كننده نتيجه اي چون كاهش قيمت مهم است. 
به گزارش »جوان«، رئيس جديد شوراي رقابت با اعتقاد به اينكه قيمت 
خودرو بايد تعديل ش��ود فرمول قيمت گذاري رئيس پيشين شوراي 
متبوعش را زير سؤال برده است و در مقابل نيز جمشيد پژويان با بيان 
اينكه فرمول مشكلي ندارد، سليقه اي عمل نكنيد پيامي را به رئيس 

جديد شورا مخابره كرده است. 
     مشكل در فرمول قيمت گذاري خودرو است

رئيس شوراي رقابت با اش��اره به اينكه موضوع تجديد نظر در قيمت 
پايه دستورالعمل قيمت گذاري خودرو منتفي شده است، گفت: تغيير 
فرمول قيمت گذاري خودرو در دس��تور كار شوراي رقابت قرار گرفته 

است.  رضا شيوا در گفت وگو با تسنيم، با اشاره به اينكه به اعتقاد ما فرمول 
قيمت گذاري خودرو بايد با تغييراتي همراه شود، اظهار داشت: شوراي 
رقابت مسئول تعيين دستور العمل قيمت گذاري خودرو است اما در حال 
حاضر برخي از متغيرهاي اين دستور العمل به صورت جامع نبوده و بايد 

تجديد نظر لازم در اين رابطه اتخاذ شود. 
رئيس ش��وراي رقابت اضافه كرد: البته بايد متذكر شوم كه تا پايان 
س��ال هيچ تغييري در قيمت خودرو به وجود نخواهد آمد.  شيوا با 
اشاره به اينكه به نظر مي رسد مهم ترين بحث اختلاف شوراي رقابت 
و خودروسازان هزينه هاي تمام شده به خصوص هزينه مالي آنها در 
توليد خودرو باشد، اظهار داشت: به اعتقاد ما هزينه مالي خودروسازان 
بالاتر از حد استاندارد است، حال ممكن است به دليل مديريت هاي 
نامناسب هزينه هاي مالي زيادي براي خودروس��ازان به وجود آيد 
كه اين امر نبايد از جيب مصرف كننده پرداخت شود.  شيوا  گفت: با 
تجديد نظر در فرمول شوراي رقابت اين موضوع طبيعتاً منتفي شده 
اس��ت به نحوي كه اين شورا در سلسله جلس��اتي با خودروسازان و 

كارشناسان فرمول قيمت گذاري خودرو را بازبيني خواهد كرد. 
     شوراي رقابت تصميم سليقه اي نگيرد

اظهارات رئيس جديد ش��وراي رقابت در كامل نب��ودن فرمول فعلي 
قيمت گذاري خودرو در حالي مطرح مي شود كه جمشيد پژويان رئيس 
سابق شوراي رقابت بر بي نقص بودن اين فرمول تأكيدات زيادي را مطرح 
نموده اس��ت و معتقد بود اين فرمول طي جلسات متعدد كارشناسي 
تدوين شده كه هيچ نقصي ندارد. حتي خودروسازان نيز درباره منطقي 
بودن اين فرمول اظهاراتي را عنوان و به شوراي رقابت اعلام كرده بودند 
كه » اي كاش اين فرمول زودتر به آنها ارائه مي شد«.  البته پژويان چندين 
بار تأكيد كرده بود كه اگر فرمول قيمت گذاري خودرو با اشكالاتي همراه 
بود به طور حتم خودروسازان آن را شناسايي و ايرادات خود را به شوراي 
رقابت ارسال كرده بودند.  رئيس سابق شوراي رقابت با اشاره به اينكه 
فرمول قيمت گذاري خودرو بي نقص است، گفت: رئيس جديد شوراي 
رقابت مختار است كه تصميم جديد بگيرد اما بايد اين نكته را متذكر شوم 

كه نبايد در تجديد نظر اين فرمول سليقه اي عمل كرد.  

اگرچ�ه انتظ�ار مي رفت همزم�ان ب�ا اجرايي 
ش�دن توافق ژنو ب�ازار س�هام با رش�د همراه 
شود اما س�از بازار س�رمايه اين روزها چندان 
ك�وك نيس�ت و همچن�ان در پ�رده مخال�ف 
نواخته مي ش�ود، به طوري كه ش�اخص كل در 
جريان معام�لات روز گذش�ته ب�ا 389 واحد 
اف�ت در رقم 83ه�زار و 525 واحد   نشس�ت. 
به گزارش »جوان« درحالي كه شرايط عمومي كشور 
بيانگر آن است كه با آرامش حاكم بر فضاي سياسي 
و اقتصادي داخلي بستر خوبي براي سرمايه گذاري 
در بورس وجود دارد اما همانطور ك��ه آمار و ارقام 
نشان مي دهد بورس برخلاف جهت شرايط عمومي 
اقتصاد حركت مي كندكه برخي از مسئولان اين امر 

را به شايعات بي اساس نسبت مي دهند. 
در اولين روز از بهمن ماه با اينكه شاهد احياي بازار 

در نيمه ابتدايي معاملات بوديم، اما بار ديگر روند 
افولي بر بس��ياري از نمادها در گروه هاي مختلف 
حاكم شد و همين امر نيز منجر به افت بيش از پيش 
شاخص هاي اصلي بازار شد.  بي پرده بايد گفت كه 
ش��ايعات در خصوص تغيير و تح��ول در مديريت 
بازار سرمايه كشور به شدت بالاگرفته است حتي 
با وجودي كه وزير اقتص��اد و همچنين معاون وي 
بر عدم تغيير مديران س��ازمان بورس اوراق بهادار 
طي اظهارنظ��ري كوتاه صحه گذاش��تند ولي باز 
نگراني هايي در اين رابطه در تالار شيشه اي به چشم 
مي خورد.  به نظر مي رسد پس از انتشار خبر اخراج 
همزمان 14شركت از بازار پايه فرابورس و انتقال آنها 
به تابلوي پايه توافقي و البته اعتراض شركت ها به اين 
تصميم مسئولان بازار سهام، شايعات درباره تغيير و 

تحول در مديريت بازار سهام شدت گرفته است. 

اين درحالي اس��ت كه برخي از اخبار غير رسمي 
حكايت از لابي برخي از مديران شركت هاي اخراجي 

با مسئولان دولتي دارد. 
    اقدام انتحاري كانون كارگزاران 

  از سوي ديگر چندي پيش در يك اقدام انتحاري 
هفت نف��ر از 17 پرس��نل كانون كارگ��زاران در 
اعتراض به عملك��رد اين كانون اس��تعفا دادند. 
كه اين نيز به خ��ودي خود ب��ر ابهامات موجود 

افزوده است.
  اگرچه يك شنبه ش��ب يكي از خبرگزاري هاي 
داخل��ي ب��ه نق��ل از وزي��ر اقتصاد نوش��ت كه 
صالح آبادي م��ورد تأييد وزارت اقتص��اد بوده و 
تصميمي براي بركناري وي در دستور كار نيست 
اما برخ��ي از اهالي تالار شيش��ه اي حمايت يك 

خطي وزير را كم جان به شمار مي آورند.

    سهامداران تحت تأثير شايعات قرار نگيرند
با اين حال معاون اقتصادي وزير اقتصاد روز گذشته 
با رد برخي شايعات در مورد تغيير رئيس سازمان 
بورس و اوراق به��ادار تأكيد كرد: اساس��اً در حال 
حاضر هيچ گونه عزمي ب��راي ايجاد تغيير در رأس 
بازار سرمايه در دس��تور كار دولت وجود نداشته و 
حتي بحثي هم در اين مورد مطرح نش��ده است.  
ش��اپور محمدي با بيان اين مطلب در شادا اظهار 
كرد: از مدتي قبل اين شايعه در برخي سايت هاي 
غير رسمي مطرح شده بود كه به نظر من طرح اين 

شايعات با مقاصد خاص صورت مي گيرد. 
وي با بيان اينكه طرح اين موضوعات اصلاً به نفع بازار 
سرمايه نيست، به سهامداران خرد توصيه كرد تحت 
تأثير اين قبيل شايعات يا افت كوتاه مدت شاخص 
بازار، اقدام به فروش سهام خود نكنند، زيرا ممكن 
اس��ت بعدها نتوانند دوباره با قيمت مشابه، همان 

سهام را بخرند.  
به نظر مي رس��د با توج��ه به روند ب��ازار همچنان 
مش��كلات و نگراني هاي بنيادي س��رمايه گذاران 
بورس��ي به قوت خ��ود باق��ي اس��ت و بايد گفت 
سرمايه گذاران بورس��ي با توجه به اتفاقاتي كه در 
گذشته نه چندان دور ش��اهد آن بودند حق دارند، 
چراكه بارها شاهد بوديم كه به فاصله بسيار كوتاهي 
پس از حمايت از يك مسئول، شاهد تغيير وي بوديم 
و معمولاً اين شايعه ها بودند كه سرانجام به حقيقت 
رس��يده اند. لذا به نظر مي رسد چنانچه مسئولان 
وزارت اقتصاد قصد دارند با تيم فعلي سازمان بورس 
ادامه همكاري بدهند ك��ه در اخبار اينگونه عنوان 
شده است، علني تر از اين اخبار كوتاه و اظهار نظرهاي 
تك خطي حمايت خود را اعلام سازند.  جو فوق باعث 
شده كه اين روزها حتي حقوقي ها هم ترجيح دهند 
گوشه اي بنشينند و حتي تمايل بيشتري به فروش 
از خود نش��ان دهند كه اين رون��د موجب نگراني  
سهامداران حقيقي نيز شده است. حال تداوم اين 

روند مي تواند به ريزش بيشتر بازار منتج شود. 
در پايان گفتني اس��ت، مس��ئولان بازار سرمايه 
بايد به اين نكته توجه ويژه اي داش��ته باشند كه 
در مقطع فعلي كه بازار با حساسيت هاي زيادي 
روبه رو اس��ت با تصميم گيري ه��اي خود به جو 

موجود دامن نزنند. 

مسئولان براي جلوگيري از ريزش بورس شفاف سازي كنند
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